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JEGYZŐKÖNYV  
 
Készült Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 2013. október 29. 
napján 9 órai kezdettel megtartott soros nyílt üléséről. 
 
 
NAPIREND:  
9.00 
1. Polgármesteri jelentés. 
2. Rendelettervezetek. Döntési javaslatok.  
3. Tájékoztató Kiszombor nagyközség környezetének állapotáról, a közterületek rendjéről, a 
település környezetének alakításában aktuális önkormányzati és lakossági feladatokról.  
4. A költségvetés háromnegyedévi teljesítésének értékelése. 
5. A 2014. évi költségvetési koncepció megvitatása. 
15.00  A képviselő-testület közmeghallgatással egybekötött ülése. 
6. A 2014. évi költségvetési koncepció ismertetése. 
Zárt ülés 
7. Döntési javaslat. 
- Művelődésszervező álláshely betöltése. 
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tulajdoni hányadának ingyenesen történő átruházása 
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240/2013.  2014-es kártyanaptár témája     20. 
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Jegyzőkönyv 
 
Készült Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 2013. október 29. 
napján 9 órai kezdettel megtartott soros nyílt üléséről. 
 
Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal tanácsterme 
 
Jelen vannak: Szegvári Ernőné polgármester, Bacsa György alpolgármester, Balázs Zoltán 
képviselő, Börcsökné Balázs Márta képviselő, Gazsi Gábor képviselő, Szekeres Krisztián 
képviselő, Szirbik Imre képviselő  
 
Összesen: 7 fő 
 
Tanácskozási joggal részt vettek: Dr. Kárpáti Tibor jegyző, Szabóné Tamás Julianna 
közgazdasági csoportvezető 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tisztelettel köszöntöm a képviselő-testület tagjait, jegyző 
urat, munkatársainkat! Megállapítom, hogy a képviselő-testület határozatképes számban jelen 
van, az ülést megnyitom. Javaslatot teszek a napirendre, a meghívó szerint. Van-e más 
javaslat? Aki egyetért a napirenddel, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 231/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy: Napirend elfogadása 
 
231/2013.(X. 29.) KNÖT. h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2013. október 29-i soros 
nyilvános testületi ülés napirendjét az alábbiak szerint fogadja el: 
 
NAPIREND: 
9.00 
1. Polgármesteri jelentés. 
2. Rendelettervezetek. Döntési javaslatok.  
3. Tájékoztató Kiszombor nagyközség környezetének állapotáról, a közterületek rendjéről, a 
település környezetének alakításában aktuális önkormányzati és lakossági feladatokról.  
4. A költségvetés háromnegyedévi teljesítésének értékelése. 
5. A 2014. évi költségvetési koncepció megvitatása. 
15.00  A képviselő-testület közmeghallgatással egybekötött ülése. 
6. A 2014. évi költségvetési koncepció ismertetése. 
Zárt ülés 
7. Döntési javaslat. 
- Művelődésszervező álláshely betöltése. 
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
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1. Napirend 
Polgármesteri jelentés 
Előadó: Szegvári Ernőné 
    polgármester 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az első napirendi pont a polgármesteri jelentés.  

− Szeptember 24-én a katasztrófavédelem ellenőrizte a művelődési házat. A 
villámvédelemnél van probléma, ki kell javítani. Kértünk határidő módosítást április 
végig, hogy ezt akkora oldjuk meg, még nem kaptunk rá választ.  

− Szeptember 30-án Békéscsabán részt vettem két másik polgármester kollégámmal az 
Alföldvíz Zrt. közgyűlésén. Délután társulási ülést tartottunk Ferencszállás, Klárafalva 
és Kiszombor települések társulásában. 

− Október 1-jén a régi művelődési házzal kapcsolatban megkeresett az egyik szülő az 
iskolából, hogy miért nem ott tartjuk az iskolabált, mikor ott minden feltétel adott. 
Elmondtam, hogy nem adott a feltétel, mert az elektromos része nem működik jól. 
Ahhoz, hogy ott lehessen tartani, százezres nagyságrendű lekötést kellene 
megrendelni, és akkor még a világítás a régi szinten van. Jeleztem már a KLIK 
vezetőjének is ezt a problémát, hogy jó lenne a Sportcsarnokban tartani, illetve 
igazgató asszonynak is elmondtam.  

− Átadtuk a munkaterületet a vállalkozónak a padok és szemetesek alapozásához. Szedik 
ki a régieket, alapozzák a másikat, várhatóak a padok, illetve év végére a szemetesek. 

− Október 3-án Kiszomboron sajtótájékoztatót tartottunk a szennyvízcsatorna beruházás 
K1-es körzetének átadásáról, próbaüzem beindulásáról. Már rá is kötöttek és kötnek rá 
folyamatosan a K1-es körzetben. A szivattyús rendszereknél forgatási próba van, 
mindenhova megy ki a cég és beforgatják a szivattyúkat, hogy megfelelően 
működnek-e. A K1-es körzetben az érintett lakók később kapják meg a levelet. 

− Október 4-én Idősek napján köszöntöttem a résztvevőket. Viszonylag kevesen voltak. 
A Talent Stúdió adta a műsort, illetve nagyon jó volt az a műsor is, amit az idősek 
előadtak.  

− Október 8-án a csatornaépítéssel kapcsolatban tájékozódtak képviselőink, a kivitelező, 
a vízmű, a projektvezető és a mérnökszervezet is jelen volt. 

− Október 10-én Sándorfalván voltam a Környezetvédelmi Társulás ülésén. Elhangzott, 
hogy május 15.-ei írtások után fizetnek, de közben kiderült, hogy egyre sem kapunk 
támogatást, mert május 19.-étől fogadják be és a számlánk egy korábbi dátumú.  

− Október 14-én Makón voltam Védelmi Bizottság ülésén. Országos gyakorlat volt és 
ennek a befejező fázisa zajlott Makón, ami a helyi Védelmi Bizottságot érintette. 
Utána jegyző úrral 90 éves kiszombori lakost köszöntöttünk virággal és oklevéllel. 
Délután rendkívüli testületi ülés volt. Utána Farkas Éva tankerületi igazgató keresett 
meg a KLIK-től. Tájékoztatott a pedagógus bérek változásáról, beszélgettünk a 
napköziről.  

− Keddenként csatornakoordinációs megbeszélésen veszek részt. 
− Október 16-án a gyermekjóléti szolgálat esetmegbeszélésén voltam. 
− Október 17-én Makón a Mikrotérségek Fórumán vettem részt. 
− Október 21-én Baranyi Istvánné munkatársammal a Munkaügyi Központ 

tájékoztatóját hallgattuk meg. Közmunkaprogram indul a téli időszakban. Nyáron 
felmérték, beadtunk létszámokat, kisgépkezelői tanfolyam indítását szerettük volna 
kérni 20 főre, de ezt megduplázták 20 fő kompetencia oktatásával. Kértünk ezen felül 
10 főt, akik dolgozni is fognak, de akkor még nem tudták, hogy azok, akik oktatáson 
vesznek részt, nem dolgozhatnak. November 1-től december 31-ig 10 fő dolgozik, 
november 1-től április végéig felveszünk 30 főt, dolgoznak november 1-től november 
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végéig és április 1-től április végéig, ebből 20 fő kisgépkezelői tanfolyamon vesz 
részt. Akiket december 1-től felveszünk, azok alapkompetencia képzésen vesznek 
részt december 1-től március végéig és áprilisban dolgozni fognak. Január 1-től április 
30-ig felvehetünk majd 10 főt, akik dolgozni fognak. Két helyen fogjuk tartani az 
oktatást, 20 fő a művelődési ház oldalsó termében lesz, a másik 20 főt a KTSZ 
épületében, fent a varrodában helyezzük el. Más helyet nem találtunk, ahol az oktatást 
az alap munkafolyamatok zavarása nélkül meg lehetne tartani. Összegzően: november 
1-től 50 fő közmunkásunk lesz, de annál egy kicsivel több, mert van még, aki a Start-
munka programból itt marad és abból 10 fő lesz, aki dolgozni fog. Nagyon kevés lesz 
az a létszám, akit tudunk adni az intézményeknek, mert havat kell lapátolni, és egyéb 
feladatok is lesznek. Most jelenleg az oktatás, amire a pénzt fogjuk kapni. 
Közművelődési szakembereket felvehetünk november 1-től április 30-ig, erre még 
tavasszal pályáztunk, most kaptuk meg az eredményt. Három főt veszünk fel, ebből 1 
fő a könyvtárban és 2 fő a művelődési házban fog dolgozni. Napi 6 órás 
munkaviszony, 100 %-os támogatottságú. Az oktatás is 100 %-os támogatottságú. 
Érdekesen alakulnak ezek a közmunkaprogramok. 

 
Balázs Zoltán képviselő: Mit jelent az alapkompetencia? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Írni, olvasni, számolni tanulás, életvezetés. Gondolom, benne 
lesz ilyen, hogy önéletrajz, kérelem megírása, így tudom elképzelni. 4 hónapig tart, napi 8 
órás oktatás, 6 x 45 perces órák lesznek és 2 óra, ami marad talán, az otthoni felkészülésre 
lesz. Azért próbáltuk a kisgépkezelői oktatást, mert ahhoz 20 fő kellett, ha nincs 20 fő, akkor 
nincs helyi oktatás, ha makói oktatás van vagy szegedi, akkor a bejárás költségét fizetnünk 
kellett volna. Nem mehetnek táppénzre, nem mehetnek szabadságra, csak azokra a hónapokra, 
amikor dolgoznak. Nettó 49.000,- Ft körül lesz a fizetésük, jövőre a különböző 
kedvezmények változása miatt valószínűsíthető, hogy nettóban többet fognak kapni.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Ki fogja az oktatást tartani? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Türr István Képző és Kutató Intézet, a Munkaügyi Központ 
szervezi.  

− Október 21-én szennyvíztársulás ülésén voltam, délután a művelődési ház 
villámhárítójára újabb árajánlatot kértünk. 

− Október 22-én az Állami Számvevőszék által tartott előadáson voltunk jegyző úrral és 
a közgazdasági csoportvezetővel. Felhívták a figyelmet a belső kontrollokra, a belső 
ellenőrzésre, a rendszer működésére. Nagyon oda kell figyelnünk ezekre az 
előírásokra. Az ellenőrzések kiemelt fontosságúak. 

− Október 24-én a Katolikus Karitásztól jelentős élelmiszer szállítmányt kaptunk. 
Kiosztották a hivatal és a gyermekjóléti szolgálat munkatársai. Szirbik Imre most is 
ingyen kiszállította, köszönjük a kiszállítást és a munkatársainknak is, hogy ebben 
ilyen aktívan részt vettek.  

− Október 25-én Víziközmű Kft. taggyűlésén voltam. Medgyesi Pál vezérigazgató úr 
miután átveszi a Kft-t az Alföldvíz Zrt. januártól, szeretne minden testületi ülésre 
elmenni decemberben. Azt hiszem, ennek nincs akadálya. 

− Október 28-án szennyvíztársulás ülésén voltam. A közbeszerzés lezárult az utakkal 
kapcsolatban és 179.709.943,- Ft a nettó költsége a kiszombori úthelyreállításnak. A 
testület 83 millió Ft-ot hagyott jóvá, 82.057.057,- Ft fog bennünket terhelni. Ami a 
másik tartalékból van 97.652.886,- Ft. Elkezdték a munkákat, a Szántó Kovács utcán 
megcsináltak úgy, hogy télre járhatóvá váljon, majd le fogják a padkát is nyesegetni, 
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hogy a víz elfolyjon. Még csinálják a Tisza, a Móricz, a Kossuth és a Szegedi utcát. 
Azt kértem, hogy mindenképpen a Kör utcát is próbálják megcsinálni, ha át van adva. 
Minél több utat szeretnék rendbe tetetni, ha az időjárás engedi. Ma reggel keresett a 
műszaki ellenőr telefonon, mert elkezdték a Móricz utcát csinálni és azt látja, hogy 
vannak olyan bekötő részek, amit már leaszfaltoztak egészen a házig. Kértem, hogy 
beszéljen a fővállalkozóval, hogy mi is történt. Valószínű, hogy megrendelhette a lakó 
külön. Azt nem tudjuk, kinek a terhére és hogyan. Arról tudjanak, hogy kapuig történő 
aszfaltozást nem rendeltünk, nincs benne a megrendelésben. Ma még ennek utána 
fogok nézni. 

− November 1-jén a mise és a koszorúzás 15 órakor lesz a temetőben.  
− A polgárőröket dicséret illeti. Felhívott Károlyi Zoltán, hogy két rendszámot 

leolvastak, leadtak a polgárőrök. Kiderült, hogy akácfát árultak nagyon olcsón, 1.200,- 
Ft-ért és kevesebbet mérnek ki. Járnak a polgárőrök a temetőbe, tettek ki felhívást. 
Járnak a kiskertekben, találtak feltört házikót.  

− LEADER pályázati kiírás várható. Szekeres Krisztiánnal beszéltük, hogy a 
művelődési ház felújítására vonatkozó pályázatot be kellene adni, össze kellene 
állítani. Ehhez tervezőt is be kell vonni, így lesznek többletköltségek. Még egy 
felmerült, a volt szolgálati lakás, turisztikai célra fel lehetne újítani, kiállítóhelyet 
lehetne kialakítani. Ehhez is tervező kellene, illetve egy nagyon fontos szempont, 
hogy ezt csak úgy lehet megcsinálni, hogyha egy alapítvány, például a 
„Kiszomborért” Alapítvány pályázná meg, ha az önkormányzat tudná a pénzt 
biztosítani számára előlegként. Ha az önkormányzat pályázik, abban az esetben 60 %-
os a támogatás, ha alapítvány pályázik, akkor a teljes összeget megkaphatja. A 
művelődési háznál 25 millió Ft a támogatási összeg és ennek a 27 %-át kellene 
biztosítani, tehát az Áfa összegét, mert az önkormányzatok csak nettó összeg 100 %-
áig támogatottak. Próbáljuk előkészíteni? Vélemény, javaslat? 

 
Gazsi Gábor képviselő: Lépni kell. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Beadtunk egy pályázatot a könyvtárra és a művelődési házra, 
amiben ablakcsere van benne, új fűtési rendszer, az a pályázat nagyon valószínű, hogy nem 
fog nyerni. Azért volna jó beadni most, mert ha az nem nyer, akkor ott maradunk a 
művelődési házzal ablakcsere nélkül, hámló vakolattal és az összes egyéb problémájával. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Javaslom, hogy lépjünk, vállalni kell az Áfa összegét. A másik 
pályázatot is támogatom. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Először a művelődési házról beszéljünk. Volt javaslat, hogy 
készítsük elő a pályázatot. Más javaslat?  
 
Szekeres Krisztián képviselő: Kiegészítést szeretnék elmondani a pályázatokról. Még mivel 
semmilyen területfejlesztési koncepció nincs aláírva nemzeti, illetve uniós szinten 2014. első 
félévében, nagy lehetőségek nem is lesznek. Ezek a koncepciók majd csak valamikor 2014. 
első vagy második negyedévében kerülnek aláírásra, és utána lesznek pályázatok. Szerintem 
most még élni kellene a lehetőséggel, amíg vannak források. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Biztos, hogy tervezőt be kell vonjunk és nagyon gyorsan. 
Más vélemény? Aki egyetért azzal, hogy készítsük elő a pályázatot a művelődési házra és 
felhatalmazza a testület a polgármestert a pályázathoz szükséges tervek elkészíttetésére, a 
pályázat összeállítására, kérem, kézfeltartással jelezze. 
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A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 232/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy: Ady Endre Művelődési Ház fejlesztésére pályázat előkészítése 
 
232/2013.(X. 29.) KNÖT. h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta az Ady Endre 
Művelődési Ház fejlesztésére pályázat előkészítése tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést 
hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete akként határoz, hogy az 
Európai Mezőgazdasági Vidékfejlesztési Alapból nyújtandó, a vidéki gazdaság és a lakosság 
számára nyújtott alapszolgáltatások fejlesztésére irányuló intézkedés megjelenését követően 
az önkormányzat tulajdonát képező Ady Endre Művelődési Ház (6775 Kiszombor, Szegedi u. 
13.) épületének fejlesztésére pályázatot kíván benyújtani. 
 
A Képviselő-testület felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert a pályázat előkészítésére. 
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Térjünk vissza a volt szolgálati lakásra.  
 
Szekeres Krisztián képviselő: Korábban ezek a kiírások nem engedték, hogy olyan 
helyrajziszámú telken legyen bármilyen fejlesztés, ami az önkormányzat kötelező 
feladataihoz hozzátartozik. Az elmúlt alkalommal ez már kikerült a rendeletből azért, hogy az 
önkormányzatok is minél nagyobb összegekre tudjanak pályázni. Pontos beadási határidőt 
még nem tudunk, mert most fog megjelenni a rendelet. November elejétől december közepéig 
lesz várhatóan nyitva a beadási határidő. Kicsit könnyültek a beadás körülményei olyan 
tekintetben, hogy a rendelet-tervezet szerint állandó nyitva tartást nem kell biztosítani. Maga a 
pályázat benyújtása hiánypótlás nélküli. Ezt a pályázatot a Maros-völgyi LEADER Egyesület 
kezeli. Jelen pillanatban 163 millió Ft van még a kistérségre úgy, hogy a két város nem 
indulhat ebben a pályázati körben. Gyűjtjük a projektötleteket, érdemes volna pályázni, mert 
nem biztos, hogy a 163 millió Ft is lefedésre kerül egyáltalán a benyújtott projektek által.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az a baj, hogyha az önkormányzat pályázik a nettó összeg 60 
%-át kaphatjuk meg támogatásként, plusz önerőként kell biztosítani a 40 %-ot és a teljes 
költség 27 % Áfá-ját. Ha megnézzük, szinte átfordul, kevesebb a támogatás, nagyobb hányad 
jut az önkormányzatra. Erre volna megoldás, ha egy közalapítvány pályázna, csak a 
közalapítvány nem tudja megfinanszírozni előre. Itt kellene beléptetni egy olyan rendszert, 
amit már csinálnak mások is, hogy előrefinanszírozzák, persze a megvalósítást is az 
önkormányzat csinálja, egy alapítvány képtelen lenne ezt megcsinálni, akkor 100 %-os lenne 
a támogatás.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Nem okoz problémát, hogy nem az alapítvány tulajdona? 
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Szekeres Krisztián képviselő: A tulajdonlás nem feltétele a fejlesztésnek. Hosszú távú 
megállapodást kell kötni.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: A számviteli törvény is elismeri az idegen tulajdonon végzett 
beruházást. A végén át kell majd adni, mert az elején az alapítvány könyvelésében jelenik 
meg. Jegyző úr? 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Ezzel kapcsolatban már kifejtettem a véleményemet. Valami 
megoldást talán lehetne találni.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Ha van már rá valahol példa, akkor azt meg kellene nézni. Biztos 
van valami hivatalos lehetősége. 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Példa van, de lehet, hogy nem jó példa.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Makón talán a templomok felújítása történt így.  
 
Gazsi Gábor képviselő: A „Kiszomborért” Alapítványt is meg kellene kérdezni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Megkérdezzük.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Mit takarna a turisztikai pályázat? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kiállítóhely például. 
 
Szekeres Krisztián képviselő: Esetünkben valamilyenfajta kiállítóhely létrehozása. Négy 
célterülete lesz a kiírásnak. Három célterületet azért nem hoztunk szóba, mert szálláshelyhez 
kötött fejlesztés. Egyébként falusi szálláshelyfejlesztés célterület is van ebben a kiírásban. A 
negyedik célterülete szálláshelyhez nem kötött egyéb turisztikai szolgáltatások. Erre 
gondoltunk, hogy erre lehetne pályázatot beadni. Turisztikai alágak vannak megjelölve, 
úgymint agroturizmus, horgászturizmus. Az agroturizmus részre lenne érdemes pályázni, mert 
annak van egy fogalom magyarázata a rendeletben, amiben szerepel például települési 
néprajzi tárgyak kiállítása, nemcsak az agrokultúrához tartozó tárgyak, hanem bármilyen 
kulturális értékeinket őrző kiállítás létrehozása már egy jó dolog lehet.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ez tegnap merült fel. Körbejárjuk a kérdést. Ennyi lett volna 
a polgármesteri jelentés. Kérdés, észrevétel, vélemény? 
 
Gazsi Gábor képviselő: Nagyszentmiklósi utca végén van-e lehetőség kábel-tv hálózat 
kiépítésére? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Amikor építették ki a településen, akkor sem csinálták meg. 
 
Bacsa György alpolgármester: A Mező utca egy részén sem építették ki, mert 
magasfeszültség megy a villanyoszlopon, és oda nem lehet felrakni. Földkábelbe nem rakják, 
mert nagyon drága. A DÉMÁSZ nem engedélyezi. 
 
Szirbik Imre  képviselő: A „kilenc háznál” nincs csatorna. Az ott élőknek kell kérvényeznie, 
hogy talajterhelési díjat ne kelljen fizetni, vagy automatikusan történik?  
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Szegvári Ernőné polgármester: Menni fog magától, mert külterület, oda nem is lehetett 
kiépíteni a szennyvízhálózatot. A helyi környezetterhelési rendeletben az önkormányzat lesz 
jogosult beszedni a díjat. Valószínű a rendeletben is lesz kitétel, hogy csak belterületre 
vonatkozik. Nem is lehet terhelni, mert nincs kiépített csatorna. Kérdés? 
 
Balázs Zoltán képviselő: Volt egy bejáró, ami meg volt csinálva kohósalakkal, azt ígérték, 
hogy helyre fogják állítani. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Még nem javítanak, nagyon sok a javítani való. Azt kérném, 
hogy ezeket listázzuk fel, és amikor elkezdenek javítani, akkor oda tudunk rá figyelni. Például 
a mozgáskorlátozott parkoló sincs még helyreállítva.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Beszéltük a padokat, sajnos nem mentünk ki megnézni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Azokat a padokat, ami a pályázaton belül vannak és meg van 
jelölve a helyük, azok fix helyre kerülnek. A többivel még nem csináltunk semmit. 
Megbeszélünk egy időpontot, és közösen megnézzük. 
 
Balázs Zoltán képviselő: A betontuskókba bele lesz fúrva és úgy lesz rögzítve a pad?  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Igen. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Az úgy nem fog sokat érni. Azt hittem, ki fog állni belőle csavar és 
arra lesz csavarozva.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Erre nem tudok választ adni. Másik napirendi pontnál jelen 
lesz Süli János, akkor kellene rákérdezni. 
 
Szirbik Imre  képviselő: Jelezni szeretném, hogy a nagyállomásnál lévő bejárónál, ahogy a 
43-asról fordulunk be, ott valószínű a csatornázás befejeztével nem fognak utat helyreállítani, 
azt a szakaszt ki kellene javíttatni.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Beszéltünk róla, hogy októberben visszatérünk az 
óvodai pótlékokra. Minimumot kapja a helyettesem és a tagintézmény vezetője is. Van-e arra 
lehetőség, hogy ezt differenciáljuk? Úgy érzem, nem ugyanaz a munka.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ezzel egyetértek, de azt még nem látjuk, hogy mennyi 
támogatást fogunk kapni az óvodapedagógusok béremelésére. Képviselő asszonnyal 
beszéltem, akkor azt mondta, átlagot fognak kapni az önkormányzatok. Ez annyit fog 
jelenteni, hogy lesz olyan önkormányzat, ahol sok fiatal dolgozó van, ott megtakarítás lesz, 
ahol idősebbek vannak, ott az önkormányzatnak kell bevállalnia a plusz összeget. Nagy a 
valószínűsége, hogy ehhez az önkormányzatnak kell még hozzátennie, a másik, hogy az 
óvoda esetében hozzájárult a testület, hogy plusz létszám maradjon, nagyon odafigyeltünk, 
hogy dolgozót ne kelljen elküldeni, nem jövünk ki a normatívából. Azokat az indokokat 
mondom, ami pluszokat jelent. Megadtuk a minimum pótlékokat a vezetőnél, a helyettesnél, 
illetve a tagintézménynél. Úgy gondolom, hogy a novemberi ülésen erről beszélhetünk. Egyéb 
kérdés? 
 
Balázs Zoltán képviselő: Láttam, hogy átadás előtt van az Apátfalva és Makó közötti 
kerékpárút. A kiszomborit nem tudjuk megcsinálni? 
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Szegvári Ernőné polgármester: A nyáron voltak pénzek kimaradva és kértek 
adatszolgáltatást, hogy kinek van kész terve. Elkészítettük, jeleztük, de semmi nem történt, 
bennünket nem választottak ki. Az Apátfalva és Makó közötti már régóta folyamatban van, 
sok évvel ezelőtti döntés volt. Sajnos kerékpárút ügyben nem tudunk előre jutni. Egyébként 
saját kivitelezésben sem tudnánk megcsinálni, mert utat kellene építeni ahhoz, hogy be 
tudjanak menni, ahol dolgozni tudnak. Egy közmunkaprogramban lehetne esetleg jövőre 
megcsinálni, de a mostani nyomvonalon, a mostani szerkezetben. Bonyolult, mert az anyagok 
kihordásához, törmelék behordásához szerviz utakat kell létesíteni, hogy megközelíthető 
legyen. Kérték a megyéről a terveket, az elsők között szerepeltettük, kiemelten fontosként. 
Szekeres Krisztián is elmondta, hogy az első időszakban nem lesz pályázati kiírás. A másik, 
hogy 2020-ig kérték, és kérdéses, mikor kerül bele Kiszombor. 3 milliárd Ft-ot kapott a 17 
település ebből a megyei keretből, ami nagyon kevés.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Turisztikai pályázat van, amikor nem biztos, hogy arra szükség van. 
Lenne egy nagyon szükséges, arra nincs pályázati lehetőség.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Egyetértek, nem a fontosságot veszik figyelembe. A másik, 
hogy a felújításokat soha nem vették figyelembe, azért csináltattunk új tervet, új 
nyomvonalon. A volt szolgálati lakással akkor is kezdeni kellene valamit, mert nagyon rossz 
állapotban van. Most ilyen lehetőségünk van, azzal kell élni, a pályázati rendszert nem tudjuk 
megváltoztatni.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Volt már szó korábban a haleszi buszmegálló kivilágításáról, akkor 
az volt az érv, hogy még nincs kiforrva a napelemes megvilágítás. Most ismét utána kellene 
járni, hogy mennyire jól működik, mennyibe kerül a kiépítése, akarjuk-e a megvalósítását. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A képviselő-testületnek kell eldöntenie, akarja-e. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Üllés felé nagyon szép buszmegállókat építettek, nem nagy 
kivilágításban gondolkodtak, hanem kb. 80 x 80-as napelem van felszerelve és egy reflektor 
világíthat, de még sötétben nem jártam arra.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Az apátfalvi átjárónál is szereltek fel.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Van-e még kérdés? Aki elfogadja a polgármesteri jelentést, 
kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 233/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy:  Polgármesteri jelentés elfogadása 
 
233/2013.(X. 29.) KNÖT. h 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2013. október 29-i testületi 
ülés polgármesteri jelentését elfogadta. 
 

A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
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2. Napirend 
Rendelettervezetek. Döntési javaslatok. 
- A Kiszombori Polgármesteri Hivatal Szervezeti és Működési Szabályzatának 
módosítása 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslat és a Szervezeti és Működési Szabályzat a jegyzőkönyv 3. számú 
melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A Kiszombori Polgármesteri Hivatal Szervezeti és Működési 
Szabályzatának módosítása. Kérdés? Aki egyetért a Polgármesteri Hivatal Szervezeti és 
Működési Szabályzatának módosításával, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 234/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy: A Kiszombori Polgármesteri Hivatal Szervezeti és Működési Szabályzatának 
módosítása 
 
234/2013.(X. 29.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Kiszombori 
Polgármesteri Hivatal Szervezeti és Működési Szabályzatának módosítása tárgyú 
előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
1. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Magyarország helyi 
önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 42. § 2. pontja, valamint az 
államháztartásról szóló 2011. évi CXCV. törvény 9. § (1) bekezdés a) pontja alapján a 
Kiszombori Polgármesteri Hivatal (6775 Kiszombor, Nagyszentmiklósi u. 8.) Szervezeti és 
Működési Szabályzatát - a jogalkotásról szóló 2010. évi CXXX. törvény 23. § (1) bekezdése 
szerint normatív határozattal –2013. november 1. napjával az alábbiak szerint módosítja: 
 
A Szervezeti és Működési Szabályzat I. cím az alábbi 4./ ponttal egészül ki: 
„4. A Polgármesteri Hivatal nem rendelkezik gazdasági szervezettel. A Polgármesteri Hivatal 
gazdasági szervezet hiányában is ellátja a jogszabályokban előírtakat, így különösen az 
önkormányzat, a nemzetiségi önkormányzat, illetve a társulás bevételeivel és kiadásaival 
kapcsolatos feladatokat.” 
 
A Szervezeti és Működési Szabályzat VIII. cím 3./ pontjában az „Egyéb gazdálkodással 
kapcsolatos feladatok” szövegrész törlésre kerül. 
 
A Szervezeti és Működési Szabályzat VIII. cím az alábbi 9./ ponttal egészül ki: 
„9./ A Polgármesteri Hivatal köztisztviselői vagyonnyilatkozat-tételre kötelezettek. A 
vagyonnyilatkozat-tételi kötelezettséggel járó munkakörök megnevezését a Polgármesteri 
Hivatal Ügyrendje tartalmazza, a vagyonnyilatkozatok kezelésére és a meghallgatás 
szabályaira külön Szabályzat vonatkozik.” 
 
A Szervezeti és Működési Szabályzat XII. cím 1./ pontja az alábbiakra módosul: 
„1./-  Kiszombori Szociális és Gyermekjóléti Intézmény 6775 Kiszombor, Óbébai u. 11. 



 13 

 - Kiszombori Mikrotérség Karátson Emília Napköziotthonos Óvoda 6775 Kiszombor, 
József A. u. 19.” 

 
A Szervezeti és Működési Szabályzat XII. cím az alábbi 5./ ponttal egészül ki: 
„5./ A Polgármesteri Hivatal gazdálkodó szervezetek, költségvetési szervek vonatkozásában 
alapítói, tulajdonosi jogokat nem gyakorol.” 
 
A Szervezeti és Működési Szabályzat XVI. cím „Belső szabályzatok” rész az alábbi 14. 
ponttal egészül ki: 
„14. A vagyonnyilatkozatok kezelésére és a meghallgatás szabályaira vonatkozó Szabályzat” 
Ezzel egyidejűleg a XVI. cím „A Polgármesteri Hivatal operatív gazdálkodás vitelére 
vonatkozó gazdasági-pénzügyi szabályzatok” pontjai 15-29. pontokra átszámozásra kerülnek. 
 
2. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Kiszombori 
Polgármesteri Hivatal (6775 Kiszombor, Nagyszentmiklósi u. 8.) Szervezeti és Működési 
Szabályzatát egységes szerkezetben a jelen határozat melléklete szerinti tartalommal 
határozza meg. Az egységes szerkezetű Szervezeti és Működési Szabályzat jelen határozat 
mellékletét képezi. 
 
3. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza a 
polgármestert, hogy képviseletében és nevében a módosításokkal egységes szerkezetbe foglalt 
Szervezeti és Működési Szabályzatot jóváhagyólag aláírja. 
 
4. A Mötv. 51. § (2) bekezdése alapján, mint a képviselő-testület normatív határozatát, a 
helyben szokásos módon közzé kell tenni a polgármesteri hivatal hirdetőtábláján történő 
kihelyezéssel. 
 
A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Polgármesteri Hivatal Igazgatási Csoport 
- Irattár 
 
 
- A Kiszomboron működő civil szervezetek 2013. évi támogatására kiírt pályázatok 
elbírálása 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslat és a P.Ü.V.E.B. határozatai a jegyzőkönyv 4. számú 
melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A Kiszomboron működő civil szervezetek 2013. évi 
támogatására kiírt pályázatok elbírálása. 1.700.000,- Ft a pályázható keret, tavaly 2 millió Ft-
ot osztottunk ki, mert 300.000,- Ft-tal emeltünk a keretösszegen, mivel nagy volt a szárazság 
és vízpótlására adtuk a horgászoknak. 20.000,- Ft-ot kapott a Mozgáskorlátozottak 
Egyesülete, 1.530.000,- Ft volt a Sportkör és 450.000,- Ft volt a Horgász Egyesület 
támogatása, amiben 300.000,- Ft volt a vízpótlás a különleges esemény miatt. Ebben az évben 
1.700.000,- Ft áll rendelkezésre, két érvényes pályázat érkezett. Tegnap a Pénzügyi Bizottság 
megtárgyalta, átadom a szót a bizottság elnökének. 



 14 

Gazsi Gábor képviselő: A bizottság javaslata, hogy 80-20 %-ban osszuk meg az 1.700.000,- 
Ft-ot. A 80 %-át javasoljuk a Sportkörnek, 20 %-át a Horgász Egyesületnek.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: 340.000,- Ft a 20 % és 1.360.000,- Ft a 80 %, ez a bizottság 
javaslata. 
 
Bacsa György alpolgármester: A horgászok mire kérték a támogatást? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A támogatási kérelem összegei: „vízutánpótlás, kiszáradás 
elleni védekezés eszközeinek karbantartása: szivattyú karbantartás 80.000,- Ft, 
területrendezési, part, környezet, aljnövényzet, karbantartáshoz szükséges eszközök 
beszerzése igényelt összeg: 500.000,- Ft” gondolom, ez a fűnyíró. „Gyermek szakkör, verseny 
lebonyolítás 50.000,- Ft.” Ezekre kérték. A fűnyírást emeli ki a szöveges részben: nagyobb 
vágásszélességű fűnyíró eszközök beszerzése lenne indokolt, mert a tagok körében 60 %-a 
nyugdíjas vagy valamilyen egészségkárosodás kapcsán leszázalékolt, illetve gyermekkorú. 
Kevesebb embert tudnak bevonni a munkába, mint korábban. A versenyről: hagyományőrző 
és marketing cél. Más javaslat? 
 
Bacsa György alpolgármester: 90-10 %-os arányban javaslom a támogatást.  
 
Szirbik Imre  képviselő: Már több mint 1 millió Ft-ot tettem bele, fűnyírót, öntözőberendezést 
szereztünk be pályázati pénzből. Óvodás gyerekeknek szereztünk be szerelést. Ezekhez a 
pályázatokhoz 30 %-os önerőt kell biztosítani, ezeket már be kellett fizetni. 1,7 millió Ft-ba 
került a fűnyíró, egy óra alatt le lehet nyírni a pályát.  
 
Bacsa György alpolgármester: A horgászoknak lehetne javasolni, hogy van turisztikai 
pályázat és pályázhatnának fűnyíró beszerzésre. Leülhetne a vezetőség és összeállíthatná a 
pályázatot.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Van egy javaslat a Pénzügyi Bizottság részéről és van 90-10 
%-os arányú támogatásra. 
 
Szekeres Krisztián képviselő: A Pénzügyi Bizottság ülésén kettő javaslat érkezett. Volt egy 
olyan javaslat, hogy egyáltalán ne legyen támogatás, de erről nem is tárgyaltunk és volt a 80-
20 %-os.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Az, hogy semmi támogatást ne adjunk, az csak a jövő évre 
vonatkozna, mivel ez már kiírt pályázat. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Elhangzott, de azért vártunk ilyen sokáig, azért vártunk a 
pályázat kiírásával, hogy biztosan tudjuk-e a fedezetét biztosítani. Ha nincs fedezet, ki sem 
írjuk. Más javaslat? Aki egyetért azzal, hogy 20 %-át az 1.700.000,- Ft-nak, tehát 340.000,- Ft 
támogatást kapjon a Horgász Egyesület, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület 2 igen és 5 nem szavazattal a javaslatot nem támogatta. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Aki egyetért azzal, hogy 1.360.000,- Ft támogatást adjunk a 
Sportkörnek, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület 2 igen és 5 nem szavazattal a javaslatot nem támogatta. 
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Szegvári Ernőné polgármester: Aki egyetért azzal, hogy a Horgász Egyesületnek 170.000,- 
Ft támogatást adjunk, a támogatási keret 10 %-át, kérem, kézfeltartással jelezze.  
 
A képviselő-testület 5 igen és 2 nem szavazattal meghozta 235/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy: A Kiszomboron működő civil szervezetek 2013. évi támogatására kiírt pályázatok 
elbírálása – Kiszombori Sporthorgász Egyesület 
 

235/2013.(X. 29.) KNÖT. h. 
HATÁROZAT 

 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Kiszomboron 
működő civil szervezetek 2013. évi támogatására kiírt pályázatok elbírálásáról szóló 
előterjesztést és - a közpénzekből nyújtott támogatások átláthatóságáról szóló 2007. évi 
CLXXXI. törvény (a továbbiakban: Knyt.) szabályaira figyelemmel, a Pénzügyi, Ügyrendi, 
Vagyonnyilatkozat-nyilvántartó és Ellenőrző Bizottság véleményére tekintettel - az alábbi 
döntést hozta: 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 
 

Kiszombori Sporthorgász Egyesület 
(képviseli: Miskolczi László titkár) 
6775 Kiszombor, Pollner K. u. 65. 

 

pályázó részére Kiszombor lakossága érdekében végzett tevékenységéhez 2013. évben 
támogatást biztosít 
     170.000,- Ft összegben 
 

tekintettel arra, hogy pályázata megfelel a felhívásban rögzített követelményeknek. 
 

A támogatási összeg kifizetésének feltétele, hogy a nyertes pályázó Kiszombor Nagyközség 
Önkormányzatával szerződést köt, amelyben meghatározásra kerülnek a támogatott pályázati 
célok. A szerződés aláírásának végső határideje a jelen határozat kézhezvételétől számított 15. 
nap. A támogatás felhasználásával kapcsolatban Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának 
Képviselő-testülete utólagos elszámolási kötelezettséget ír elő, melynek határideje 2014. 
január 31. 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a támogatás összegét az 
Önkormányzat költségvetésében eredeti előirányzatként biztosítja. 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza Szegvári 
Ernőné polgármestert a nyertes pályázóval kötendő szerződés aláírására. 
 

A határozatról értesül: 
- pályázó 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Aki egyetért azzal, hogy a Sportkörnek 1.530.000,- Ft 
támogatást biztosítsunk, kérem, kézfeltartással jelezze.  
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A képviselő-testület 5 igen és 2 nem szavazattal meghozta 236/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy: A Kiszomboron működő civil szervezetek 2013. évi támogatására kiírt pályázatok 
elbírálása – Kiszombori Községi Sportkör 
 

236/2013.(X. 29.) KNÖT h. 
HATÁROZAT 

 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Kiszomboron 
működő civil szervezetek 2013. évi támogatására kiírt pályázatok elbírálásáról szóló 
előterjesztést és - a közpénzekből nyújtott támogatások átláthatóságáról szóló 2007. évi 
CLXXXI. törvény (a továbbiakban: Knyt.) szabályaira figyelemmel, a Pénzügyi, Ügyrendi, 
Vagyonnyilatkozat-nyilvántartó és Ellenőrző Bizottság véleményére tekintettel - az alábbi 
döntést hozta: 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 
 

Kiszombori Községi Sportkör 
 (képviseli: Szabó József elnök) 
6775 Kiszombor, Óbébai u. 40. 

 

pályázó részére Kiszombor lakossága érdekében végzett tevékenységéhez 2013. évben 
támogatást biztosít 
 

     1.530.000,- Ft összegben 
 

tekintettel arra, hogy pályázata megfelel a felhívásban rögzített követelményeknek. 
 

A támogatási összeg kifizetésének feltétele, hogy a nyertes pályázó Kiszombor Nagyközség 
Önkormányzatával szerződést köt, amelyben meghatározásra kerülnek a támogatott pályázati 
célok. A szerződés aláírásának végső határideje a jelen határozat kézhezvételétől számított 15. 
nap. A támogatás felhasználásával kapcsolatban Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának 
Képviselő-testülete utólagos elszámolási kötelezettséget ír elő, melynek határideje 2014. 
január 31. 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a támogatás összegét az 
Önkormányzat költségvetésében eredeti előirányzatként biztosítja. 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza Szegvári 
Ernőné polgármestert a nyertes pályázóval kötendő szerződés aláírására. 
 

A határozatról értesül: 
- pályázó 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- Makó, belterület 4026/2. hrsz-ú ingatlan 607/10.000 tulajdoni hányadának ingyenesen 
történő átruházása Makó Város Önkormányzata részére 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyző 
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/Az előterjesztés, a határozati javaslat és a megkeresés a jegyzőkönyv 5. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Makó, belterület 4026/2. hrsz-ú ingatlan 607/10.000 tulajdoni 
hányadának ingyenesen történő átruházása Makó Város Önkormányzata részére. Korábban 
volt ebben döntés. Kérdés? Aki egyetért a határozati javaslatban foglaltakkal, kérem, 
kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 237/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy: A Makó, belterület 4026/2. hrsz-ú ingatlan 607/10.000 tulajdoni hányadának 
ingyenesen történő átruházása Makó Város Önkormányzata részére 
 
237/2013.(X. 29.) KNÖT h. 

HATÁROZAT  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Makó, 
belterület 4026/2. hrsz-ú ingatlan 607/10.000 tulajdoni hányadának ingyenesen történő 
átruházása Makó Város Önkormányzata részére tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést 
hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a tárgyban meghozott 
160/2013.(V. 30.) KNÖT határozatát az alábbiak szerint módosítja: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy határoz, hogy a Makó, 
belterület 4026/2. hrsz-ú ingatlan tulajdonjogi helyzetének rendezése érdekében, - 
figyelemmel az egyes állami tulajdonban lévő vagyontárgyak önkormányzatok tulajdonába 
adásáról szóló 1991. évi XXXIII. törvény rendelkezéseire – a Polgári Törvénykönyvről szóló 
1959. évi IV. törvény, valamint a nemzeti vagyonról szóló 2011. évi CXCVI. törvény alapján 
a Makó, belterület 4026/2. hrsz-ú ingatlan 607/10.000 tulajdoni hányadát ingyenesen Makó 
Város Önkormányzatára átruházza. 
A nemzeti vagyonról szóló 2011. évi CXCVI. törvény 13. § (4) bekezdése értelmében Makó 
Város Önkormányzatának eleget kell tennie a következő feltételeknek: 
a) a nemzeti vagyoni körből ingyenesen tulajdonba adott ingatlant a tulajdonjog 
megszerzésétől számított 15 évig nem idegenítheti el, és a juttatás céljának megfelelően 
köteles hasznosítani, valamint állagát megóvni; 
b) az átruházott vagyon hasznosításáról évente beszámol a vagyont átadó szervezet felé. 
Az ingatlan kizárólag közfeladat ellátásának céljára hasznosítható a nemzeti vagyonról szóló 
2011. évi CXCVI. törvény rendelkezéseinek figyelembevételével. 
 
A Képviselő-testület felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert a megállapodás aláírására. 
 
A határozatról értesül: 
- Makó Város Önkormányzata 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár  
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- Számítástechnikai eszközök beszerzése a Polgármesteri Hivatal részére 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslat és az árajánlat a jegyzőkönyv 6. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Számítástechnikai eszközök beszerzése a Polgármesteri 
Hivatal részére. Vélemény, javaslat? 
 
Bacsa György alpolgármester: Az árajánlatot adó cégtől már vásároltunk? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Vásároltunk már, de lehet mástól is árajánlatot kérni. 
 
Bacsa György alpolgármester: Azért kérdeztem, mert nagyon sok cég van, aki ilyennel 
foglalkozik.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kérni fogunk még árajánlatot, de nagyon gyorsan kellett az 
anyagot összeállítani, azért van egy árajánlat. Egyébként nagyon lassúak a gépek, a 
munkatársak sokat várakoznak, hogy dolgozni tudjanak. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Ez a minimum, vagy ezen felül kellene még valami. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Számítástechnikában mindig kellene valami. Most 
összeszedtük a legfontosabb dolgokat.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Meg kellene nézni, hogy szükséges-e még valami eszköz. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Ezek a gépek tudják-e az új könyvelési rendszert működtetni vagy 
érdemes még várni? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Meg fogjuk nézni, folyamatos levelezésben vagyunk, de nem 
kaptunk még rá választ.  
 
Bacsa György alpolgármester: Azt javaslom, hogy függesszük fel, amíg konkrét nem lesz, és 
utána természetesen vegyük meg a szükséges eszközöket. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ezzel ne várjuk már meg a novemberi ülést. 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Nem húznám a döntést, legyen egy keretösszeg. 
 
Bacsa György alpolgármester: Nem úgy gondoltam, hogy akkor döntsünk, hanem egy felső 
határt határozzunk meg.  
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Arról van szó, hogy a Polgármesteri Hivatal kiadási előirányzatát 
kellene megnövelni a tartalékkeret terhére egy bizonyos összeggel. A többit tudjuk intézni, 
árajánlatot is tudunk kérni, nekem kell megrendelni is. A beszerzési szabályzat 1 millió Ft 
felett ír elő több árajánlatot.  
 
Balázs Zoltán képviselő: 1 millió Ft-ot kellene jóváhagyni.  
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Szegvári Ernőné polgármester: Más javaslat? Aki egyetért azzal, hogy a Polgármesteri 
Hivatal részére legfeljebb bruttó 1 millió Ft-ot biztosítsunk számítástechnikai eszközök 
beszerzésére, kérem, kézfeltartással jelezze.  
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 238/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy: Számítástechnikai eszközök beszerzése a Polgármesteri Hivatal részére 
 
238/2013.(X. 29.) KNÖT. h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a 
számítástechnikai eszközök beszerzése a Polgármesteri Hivatal részére tárgyú előterjesztést és 
az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete akként határoz, hogy a 
Polgármesteri Hivatal részére számítástechnikai eszközök beszerzésére legfeljebb bruttó 
1.000.000,- Ft-ot biztosít. 
 
A Képviselő-testület a fenti összeget az önkormányzat 2013. évi költségvetésének 
tartalékkerete terhére biztosítja, mely összeggel a Polgármesteri Hivatal kiadási előirányzata 
megnövelésre kerül. 
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör – köszönet és aktuális programok 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyző 
 
/A köszönet, aktuális programok, a fényképek és az árajánlatok a jegyzőkönyv 7. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör küldött egy 
anyagot. Ebben van három dolog, amiről feltétlenül beszélni kell. Az első a neonvilágító test. 
Megnéztük tegnap, a pincébe fentről vitték be az áramot. Jelenleg lépni nem tudunk, Fohsz 
János műszaki ellenőr ki fog jönni a héten, elő fogjuk venni a terveket, valószínű a burkolat 
alatt lehet az elektromos vezeték. Ennek utána kell nézni és hozzuk majd testület elé, hogyan 
lehetne megoldani. Nyomtatás ügyben még ma sem értek egyet azzal, hogy béreljünk 
nyomtatót, meg fogjuk oldani ezt a problémát, de a mai testületi ülésen erre pontot nem 
tudunk tenni. A Honismereti Kör ebben hogyan járjon el, az a Kör dolga, ha vásárolunk 
nyomtatót, nem javaslom, hogy kettős tulajdonú legyen.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Eddig úgy működött, hogy a nyomtatóhoz a Honismereti Kör vett 
papírt vagy festékpatront.  
 



 20 

Szegvári Ernőné polgármester: Venni kellene egy nyomtatót, de 1 millió Ft-os nyomtatót 
nem feltétlenül kellene megvásárolni a művelődési háznak, mert már így is fölé mentek a 
kiadási előirányzatuknak. Ebben még nem tudunk dönteni. A következő a kártyanaptár 
kiadása. Az üllési nyomda árajánlata a jobb, azt javaslom. Aki egyetért azzal, hogy a 
kártyanaptár költségének 50 %-át vállaljuk és az üllési nyomdát bízzuk meg, kérem, 
kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 239/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy: 2014-es kártyanaptár 
 
239/2013.(X. 29.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a 2014-es 
kártyanaptár tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete támogatja a 2014. évi 
kártyanaptár kiadását. Az 1250 db kártyanaptár nyomdai költségéhez bruttó 19.050 Ft-ot 
biztosít. 
 
A Képviselő-testület az 1250 db kártyanaptár nyomdai költségét, bruttó 19.050 Ft-ot az Ady 
Endre Művelődési Ház dologi kiadásai között, az önkormányzat költségvetésének 
tartalékkerete terhére biztosítja.  
 
A Képviselő-testülete akként határoz, hogy a 2014-es kártyanaptárak nyomdai kivitelezésének 
elvégzését az s-Paw Kereskedelmi és Szolgáltató Bt-től (6794 Üllés, Bem József u. 7., 
képviseli: Szabó Erik ügyvezető) rendeli meg fenti összeg ellenében. 
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör, Endrész Erzsébet elnök 
- Hegedűs Sándor művelődésszervező 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A Honismereti Kör 6 db képet válogatott össze a 
kártyanaptárak témájául. Mivel 5 képet szeretnének kiadni, ezért javaslom, hogy a 3 legjobb 
minőségű fotó és az üvegnegatívok közül a 2 legjobb minőségű felvétel kerüljön a naptárakra. 
Más javaslat? Aki egyetért azzal, hogy a kártyanaptárakra a 3 legjobb minőségű fotó és az 
üvegnegatívok közül a 2 legjobb minőségű felvétel kerüljön, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 240/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy: 2014-es kártyanaptár témája 
 
240/2013.(X. 29.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
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Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a 2014-es 
kártyanaptár témája tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
A Képviselő-testület a Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör gyűjteménye alapján a 2014. 
évi kártyanaptárak képanyagául a javasolt 3 legjobb minőségű fotót és az üvegnegatívok 
közül a 2 legjobb minőségű felvételt választja. 
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör, Endrész Erzsébet elnök 
- Hegedűs Sándor művelődésszervező 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A képviselő-testület zárt ülésen folytatja munkáját. 
 
 

Kmf. 
 
 

Szegvári Ernőné          Dr. Kárpáti Tibor 
   polgármester                 jegyző 
 


